
Tisztelt Vendégeink, Elnök-lelkész úr, Főgondnok úr, Presbitérium, 

tisztelt Szülők, kedves Diákok, nagyrabecsült Kollégáim! 

A gimnázium 1993-as újraindulásának harminc éves jubileuma 

után újabb kerek évfordulóhoz érkeztünk. 360 évvel ezelőtt 1664-

ben alapították iskolánkat a Debreceni Református Kollégium 

partikulájaként. A mai évnyitó egyben tisztelgés is az alapítók előtt. 

A tanév fontosabb eseményeinek ismertetését megelőzően az 

érettségi és továbbtanulási eredmények mellett a nyári 

felújításokat, fejlesztéseket foglalom össze röviden: 

A kilencven végzősünk eredményes érettségi vizsgát tett: 

 74 tanuló (82,2%) a felsőoktatásban, 

 12 tanuló (13,3%) a szakképzésben folytatja tanulmányait, 

 4 tanuló (4,4%) újabb felvételire készül. 

A fejlesztések közül talán a leglátványosabb a konviktus tetőjének 

cseréje, amely még mindig folyik. Mindenkit kérek a fegyelmezett 

közlekedésre a menza előtti járdaszakaszon és a menza udvarán. 

A díszterem feletti esővízelvezetés és tetőfelújítás végre két év 

próbálkozás és egyeztetés után megtörtént. 

Lábazatszigetelésre került sor, így várhatóan a bejárat melletti 

falszakasz és a képzőművészeti terem aljzatának vizesedését 

sikerül megszüntetni és megszépülhet végre az épület homlokzata 

is. 

Felújításra került a stúdió és fejlesztőszoba. Hamarosan az új 

bútorok is megérkeznek ide. 

Pénteken délután egy hatalmas érintőképernyős kivetítő került a 

díszterembe, az új osztályok már láthatták is. 

12 pedagógus Erasmus mobilitáson vett részt a nyár folyamán. 

Köszönöm az Erasmus program összefogását Csiszár Katalin és Kis 

Tamás kollégáinknak. 

Az iskolalelkész vezetésével ifitáborban vehettek részt diákjaink. 

Köszönjük a szervezést Damásdi Péter iskolalelkészünknek. 

Három tanárnő vezetésével 24 diák vándortáborban volt 

augusztusban. Köszönöm Gregusné Miskolci Magdolna, Elekné 

Szélpál Ildikó és Szűcs Erzsébet tanárnőknek a szervezését. 



Iskolánk küldöttsége a református középiskolák találkozóján járt 

Csurgón. 

Az előző héten megtartottuk a gólyatábort. Nagy Brigitta 

tanárnőnek, Bertalan Gábor tanárúrnak köszönöm a szervezést, és 

mindenkinek az áldozatos munkát. Külön köszönet az 

osztályfőnököknek Tóbiás Zoltánné, Gyenizse Ildikó tanárnőknek 

és Csehó-Kovács Lajos illetve Bertalan Gábor tanár uraknak, akik 

végig az osztályok mellett voltak. Megköszönöm a diáksegítők 

munkáját is. 

Az előttünk álló tanév fontosabb tudnivalói: 

A gimnáziumunk utáni érdeklődés az elmúlt felvételi időszakban 

sem csökkent. 625 tanuló, 23 osztályban kezdi meg szeptember 2-

án a tanítási évet. Ennyi nappali tagozatos tanulója még nem volt 

az iskolának. Az 5. évfolyamra 48, a 9. évfolyamra 61 tanuló nyert 

felvételt. A négy évfolyamos képzésbe felvett tanulók tanulmányi 

átlaga 4,86. A beiratkozott kilencedikes diákoknak majdnem a fele 

a Központi Református Általános Iskolából érkezik hozzánk. 

Jelenleg olyan sokan járnak iskolánkba, hogy több diákot nem 

tudunk befogadni. 

A 2025 szeptemberében induló tanév felvételi eljárásában változás 

lesz. Az ezzel kapcsolatos információk már olvashatók az iskola 

honlapján. 

Újabb európai utazásokat szervezünk az Erasmus programnak 

köszönhetően. A tanév során 120 tanulónak nyílik lehetősége az 

utazásra. 

Nem kevés kompromisszum és logisztika árán elkészült az órarend. 

Köszönöm a közreműködő kollégák munkáját. Főként Németh 

István tanár úrnak és Nagyné Kis Bernadett tanárnőnek. A 

köznevelési törvény módosításának értelmében a mindennapos 

testnevelés mindenki számára kötelezően iskolai keretek között 

kell, hogy megvalósuljon. Az ezzel járó többletfeladat sajnos felülír 

korábbi terveket, többek között a duplaórás rendszerünket is 

érinti. Ahol csak lehetett arra törekedtünk, hogy maradjanak a jól 

bevált duplaórák. 

A birkózóteremet a téli időszakban továbbra is használni fogjuk. A 

buborékot az RFC közreműködésével újra fel fogjuk állítani és az 

uszodában is lesznek testnevelésórák. 



A 12. évfolyam számára a „B” jogosítvány megszerzéséhez 

szükséges képzés feltételeit szeretnénk biztosítani. Erről az 

egyeztetések megkezdődtek. 

Talán a legizgalmasabb kérdés az új törvény kapcsán, hogy mi lesz 

a mobilokkal? Az 5-8. évfolyamokon nem lesz változás, továbbra is 

a megszokott szabályok szerint kezeljük őket. A 9-12. 

évfolyamokon tanórán, tanári engedéllyel, pedagógiai céllal 

használhatóak lesznek a telekommunikációs eszközök, 

ugyanakkor egyik tanítási helyszínről a másikra való átszállítás 

kikapcsolt állapotban minden tanulónak saját feladata és 

felelőssége. Ezzel kapcsolatban további részleteket az 

osztályfőnökök fognak elmondani mindenkinek a holnapi 

osztályfőnöki órákon. 

Kiemelt figyelmet szentelünk ebben az évben is a visszafogott 

energiafelhasználsra. Ebben mindenki együttműködését kérem! 

A tanévzáró értekezleten kollégáktól köszöntünk el és a nyár 

folyamán újak érkeztek. 

Éderné Berger Terézia tanárnő, Nagy Zoltán tanár úr nyugdíjba 

vonultak. Rozonics Péterné tanárnő nyugdíja mellett már nem 

vállal órákat. Jó egészséget kívánunk nekik! 

Rontó Luca és Kovács Karolina tanárnők másik iskolákban 

folytatják a tanítást. 

Új kollégaként köszönthetjük Baksa Márta biológia-kémia és 

Zákányné Frei Erzsébet magyar-latin szakos tanárnőket, Csehó-

Kovács Lajos német-történelem, Juhász Mihály ének-történelem 

illetve Szloboda Mihály testnevelés szakos tanár urakat. 

Óraadóként Csőkéné Ágnes tanárnő angolt, Szaszki János tanár úr 

technikát és Baráth Sándor digitális kultúrát fog tanítani. 

A tanév minden feladatához és vállalásához Isten adjon erőt és 

kitartást! 

Az év igéje vezessen mindannyiunkat a következő tanévben: 

Tekintetem a hegyekre emelem: Honnan jön segítségem? 

Segítségem az Úrtól jön, aki az eget és a földet alkotta. Nem engedi, 

hogy lábad megtántorodjék, nem szunnyad az, aki védelmez téged. 

121. Zsoltár 1-3. 

Ezennel a 2024-25-es tanévet megnyitom. 


